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Protokół nr 30-11/2012 
 z posiedzenia Komisji Edukacji  
z dnia 17 października  2012 r. 

w Nowym Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1 
(godz. 16:00, sala nr 003) 

 
 
Komisja obradowała w 7-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Radny Wojciech Błaszkowski.  
 
Przewodniczący stwierdził quorum i powitał zebranych. Przewodniczący 
poinformował, Ŝe porządek został wysłany członkom Komisji oraz gościom 7 dni 
przed posiedzeniem. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Następnie zaproponował następujące zmiany do porządku: 

• Wprowadzenie projektów uchwał: druki nr 691,690, 689, 697, 698 
• Na prośbę Dyrektor Wydziału Edukacji przenieść na listopadowe posiedzenie 

punkt „Analiza istniejących granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Gdańsk” i w jego 
miejsce wprowadzić punkt „Informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych w Gminie Miasta Gdańska za rok szkolny 2011/2012” 

 
Uwzględniając powyŜsze porządek przedstawia się następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Sportowych i Ogólnokształcących w 
Gdańsku przy ul. Subisława 22 – druk nr 697 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie utworzenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego – druk  nr 698 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 

budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 691 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2012-2040 – druk nr 690 

 
5. Opiniowanie  projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli przygotowania i 

realizacji wspólnej inwestycji oświatowej z Gminą Kolbudy i Gminą 
Pruszcz Gdański – druk nr 689 

 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasta 

Gdańska za rok szkolny 2011/2012. 
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7. Zajęcia wychowania fizycznego. Baza sportowa – szkolna  
i pozaszkolna. Wykorzystanie bazy sportowej przez placówki, szkoły 
sportowe. 
 

8. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
PowyŜszy porządek przyjęto 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się.  
 
  
     PUNKT 1, 2 
Opiniowanie projektu uchwały projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie utworzenia Zespołu Szkół Sportowych i Ogólnokształcących w Gdańsku przy ul. 
Subisława 22 – druk nr 697 
 
Opiniowanie projektu uchwały projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie utworzenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego – druk  nr 698 
 
 
Druk nr 697 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Druk nr 698 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekty uchwał.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
Halina Leman – członek komisji  
Nie moŜemy włączyć tego gimnazjum SMS do gimnazjum… 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Nie, właśnie to nam NIK zarzucił bo tak było do 2006 roku.  
 
Halina Leman – członek komisji  
A czy one się teraz jakoś inaczej rozliczają?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Finansowane są inaczej, natomiast w 2006 roku jak NIK był na kontroli to zarzucił 
to, Ŝe SMS jest rodzajem gimnazjum z klasami sportowymi i nie mogą być dwa 
rodzaje w jednym zespole.   
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektów uchwał: 

• Druk nr 697 
 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
OPINIA  Nr 30-11/105/28/2012 – załącznik nr 6 do protokołu.  
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• Druk nr 698  

 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 30-11/106/29/2012 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 691 
 
Druk nr 691 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
Finansowym Urzędu Miejskiego zreferowała projekt uchwały w zakresie działania 
komisji.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję, poniewaŜ nie było Ŝadnych pytań, przystąpiono 
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 30-11/103/26/2012 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2012-2040 – druk nr 690 
 
 Druk nr 690 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
Finansowym Urzędu Miejskiego zreferowała projekt uchwały w zakresie działania 
komisji.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
Halina Leman – członek komisji  
Ja chciałam zapytać o tę szkołę na Kokoszkach, to jest zwiększenie o 5 000 000 zł 
czy przesunięcie?  
 
Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania BudŜetowego w Wydziale 
Finansowym Urzędu Miejskiego 
To jest zwiększenie.  
 
Maria Małkowska – Wiceprzewodnicząca Komisji  
A z jakiego tytułu?  
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Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM  
Z tytułu realizacji szkoły.  
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych UM 
To są środki, które są potrzebne do zabezpieczenia się na to, co przewiduje 
kosztorys.  
 
Piotr Gierszewski- członek komisji  
Czyli rozumiem, Ŝe w tym roku szczęśliwie zakończymy kwestię przetargową ale w 
przyszłym roku nie mamy szansy rozpoczęcia budowy.  
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych UM 
Mamy szansę, rozpoczynamy budowę, na dzień dzisiejszy faktycznie w roku 2013 są 
tylko 2 000 000 zł na realizację i będziemy starali się tą ilość środków zwiększyć ale 
przetarg jest tak skonstruowany Ŝeby rok szkolny 2014 rozpocząć w tej placówce. 
To co jest zabezpieczone na rok 2015 to jest na te obiekty, które będą dodatkowo 
realizowane jeśli całość nam pozwoli na zrealizowanie z basenem na przykład, to 
wówczas realizacja basenu będzie przebiegała jako ostatni etap w 2015 roku.  
 
Piotr Gierszewski- członek komisji  
W tym roku przewidziane były dwa przedszkola modułowe, na jakim etapie one są? 
A te 950 000 zł to jest rozumiem zabezpieczenie na przyszły rok, ile ich jest 
zaplanowanych?  
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych UM 
Te środki, które są niezbędne do zabezpieczenia w roku 2013 są to środki, których 
nam zabrakło przy przedszkolu na Dulina. Przy ogłoszeniu przetargu po otwarciu 
ofert okazało się, Ŝe brakuje niecałe milion złotych i są to środki potrzebne po to 
Ŝeby  DRMG mogła podpisać umowę i zakończyć w przyszłym roku realizację tego 
przedszkola i będzie to trzecie przedszkole czyli ul. Nieborowska, ul. Człuchowska, 
ul. Dulina. W tej chwili jeśli chodzi o plany przedszkoli modułowych to jest 
wszystko.  
 
Piotr Gierszewski- członek komisji  
Pytam, bo te 950 000 zł to jest bardzo duŜa kwota, jestem jak najbardziej za, bo 
tu nie chodzi o pieniądze, tylko chodzi o cel jakim jest wybudowanie. Natomiast 
jest to bardzo duŜa róŜnica jeśli chodzi o te przetargi, które były do tej pory i skąd 
się to wzięło, Ŝe aŜ 950 000 zł zabrakło w trzecim przetargu? Bo ja rozumiem 
100000 zł, 200000 zł ale nie prawie milion złotych. Czy to przedszkole jest prawie 
dwa razy większe od tamtych? Czy uzbrojenie terenu więcej kosztuje, jaka jest 
przyczyna tak duŜej rozpiętości?  
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych UM 
3 mln zł to jest średnia cena przedszkola modułowego w tych technologiach, 
natomiast Dulina jest specyficzną lokalizacją jeśli chodzi o ukształtowanie terenu, 
tam dodatkowym zadaniem jest kwestia drogi dojazdowej komunikacyjnej i 
szacowanie przedszkola jest takie i efekty tego przetargu czyli najniŜsza oferta 
po(…)  i nie ma sensu powtarzanie tego przetargu w celu uzyskania niŜszej ceny bo 
jej po prostu nie uzyskamy.  
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Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 30-11/104/27/2012 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie  projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli przygotowania i 
realizacji wspólnej inwestycji oświatowej z Gminą Kolbudy i Gminą Pruszcz 
Gdański – druk nr 689 
 
Druk nr 689 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych UM zreferował 
projekt uchwały.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
O tym projekcie mówiło się od dosyć dawna dlatego bardzo się cieszę, Ŝe konkretne  
działania zostały podejmowane, ja tylko chciałem zapytać  jako, Ŝe uczestniczyłem 
w spotkaniu w urzędzie marszałkowskim dotyczącym tego projektu z 
przedstawicielami gminy Kolbudy, czy jest realna szansa  pozyskania środków z 
funduszy Unii Europejskiej na ten cel? 
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych UM 
My analizujemy wiele źródeł, nie tylko perspektywę 14-20 unijną, analizujemy 
fundusze norweskie, fundusze szwajcarskie, które od niedawnych się pojawiły,  
analizujemy moŜliwości partnerów i radnych dlatego, Ŝe otoczenie tego miejsca to 
są deweloperzy, którzy rozwijają swoją działalność i być moŜe uda się jakiekolwiek 
wsparcie pozyskać. Tak naprawdę interesuje nas kaŜde, które pozwoli nam dopiąć 
montaŜ finansowy, te fundusze dzisiaj nie zabraniają takiego łączenia bylebyśmy 
się mieścili z wkładem własnym. TakŜe jesteśmy mocno optymistycznie nastawieni, 
liczymy teŜ, Ŝe taka struktura powiązana z tym, Ŝe samorządy wspólnie działają 
pozwoli teŜ dopilnować słuŜby zarówno marszałka województwa, jak i rządowe z 
jakąś moŜliwością wsparcia dlatego, Ŝe jest to projekt specyficzny, bardzo 
potrzebny. DuŜą szansę tu upatrujemy, chcemy być po prostu gotowi na to, Ŝeby 
nie przegapić Ŝadnej szansy dofinansowania.   
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Chciałem Ŝyczyć tylko udanego przedsięwzięcia Ŝebyśmy nie przeŜywali podobnej 
gehenny jak z Ergo Areną bo te spółki nam czasami bokiem wychodzą i nie mówię o 
samym celu bo cel jest bardzo szczytny i miejmy nadzieję, Ŝe on troszeczkę 
spowoduje lepsze podejście do budowy i nie mówię juŜ nawet o kosztach, które 
były tam przekroczone o 100% ale sam fakt, Ŝe jest szansa na wybudowanie tej 
szkoły, mam nadzieję, Ŝe to pójdzie nie tak jak po grudzie poszła Ergo Arena ale 
trzymamy kciuki.  
 
Halina Leman – członek komisji  
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Ja tez się bardzo cieszę, Ŝe doszło do porozumienia, jeŜeli chcemy pozyskać 
beneficjentów to mówimy cały czas o szkole publicznej?  
 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych UM 
Tak. 
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 30-11/107/30/2012 – załącznik nr 13 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 6 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasta Gdańska za 
rok szkolny 2011/2012. 
 
Materiały stanowią załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Przesłaliśmy państwu na skrzynki informację o stanie realizacji zadań oświatowych, 
informację tą omówiliśmy równieŜ na Gdańskiej Radzie Oświatowej gdzie były 
uwagi do propozycji, którą złoŜyliśmy, uwzględniliśmy te uwagi dokładając dane 
statystyczne. Pokrótce powiem co nowego, bo raport jest podobny jak w 
poprzednich latach. Przekazanie tego raportu to jest nasz obowiązek ustawowy 
natomiast to od państwa zaleŜy czy wprowadzić to na sesję i czy będzie debata, 
państwo pamiętacie w zeszłym roku mówiliśmy o osobnej sesji, na której moŜna by 
było ten raport przedstawić. Ja jestem do państwa dyspozycji.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
To, czy to będzie na sesji czy nie, to zaleŜy od pana przewodniczącego Rady 
Miasta, trudno powiedzieć, czy zechce to wprowadzić.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Ale nic nie stoi na przeszkodzie Ŝebyśmy na przykład w listopadzie wrócili do tego 
na komisji edukacji. Państwo przeanalizują i moŜemy wrócić.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Panie przewodniczący mi się wydaje, Ŝe jednak z ustawy wynika, Ŝe to nie powinno 
być tylko informowanie tylko Ŝeby wynikała z tego jakaś refleksja. To jest powód, 
Ŝeby wystąpić do pana przewodniczącego o włączenie do porządku sesji jako 
jednego z punktów, nie odrębnego posiedzenia. Przy okazji prosiłabym panią 
dyrektor Ŝeby w części dotyczącej finansowania oświaty, ten punkt, który dotyczy 
udziału miasta, czy środków własnych w finansowaniu zadań oświaty był opisany 
szczegółowiej i rozbić na finansowanie zadań subwencjonowanych i 
niesubwencjonowanych.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
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Ja mam taką propozycję, jeŜeli maja państwo jeszcze jakieś pytania bo 
rzeczywiście mieliśmy mało czasu na zapoznanie się to proszę o informację i jeśli 
zaistnieje taka potrzeba to wprowadzimy to jako analizę tego dokumentu jako 
punkt na komisji listopadowej. 
 
Jolanta Banach – członek komisji 
Ja chciałabym zapytać, bo moŜe państwo z wydziału edukacji mają swoją opinię i 
ocenę faktu zmniejszenia liczby zajęć wyrównawczych i przygotowujących do 
egzaminu w przedmiotach podstawowych, jest tylko zwiększenie zajęć sportowych 
i to daje ogólny wskaźnik wzrostu o 3,5 pkt. procentowego. 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Tam jest zapis, Ŝe są to godziny karciane, a wpływu na godziny karciane wydział 
edukacji nie ma, moja opinia wygląda tak, Ŝe nauczyciele poszukują kworum, które 
powodują, Ŝe uczniowie biorą udział w tych zajęciach. PoniewaŜ zajęcia z 
matematyki, z polskiego nie cieszą się aŜ taką popularnością to mamy skok 
sportowy. Im lepsza baza tym chętniej młodzieŜ się porusza, są plusy i minusy. 
Jeśli chodzi o matematykę, przez ostatnie parę lat myśmy wspierali szkołę zanim 
weszła matematyka obowiązkowa na maturze. Efekty mamy takie, Ŝe matematykę 
w naszym mieście lepiej zdają niŜ w wielu innych miastach więc moŜliwe, Ŝe to się 
zakorzeniło. Nauczyciele prowadzą zajęcia z matematyki a niekoniecznie muszą to 
być z godzin karcianych.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Wszystko jest w rękach pana przewodniczącego rady miasta, jeŜeli to będzie tak 
jak co roku, to moŜna to by było puścić na najbliŜszą sesję i nie wracać do tego. 
Dzisiaj niepowaŜne byłoby gdybyśmy się tym zajęli bo nie kaŜdy miał czas Ŝeby się 
zapoznać z dokumentem. To jest druk, nad którym przewodniczący nigdy nie 
pozwolił dyskutować, tak było na początku. Teraz ten zapis jest przez gminy 
przestrzegany, w róŜnych gminach róŜnie to bywa, są debaty, są rozmowy, są 
pytania natomiast od trzech lat u nas w naszej gminie my po prostu uzyskaliśmy od 
państwa sprawozdanie i nie było nad tym punktem Ŝadnych pytań, Ŝadnych 
dyskusji. JeŜeli ktoś będzie chciał bardzo szczegółowo dociekać to do wydziału 
zawsze takie uwagi moŜna dać. Natomiast jeśli przewodniczący dopuści do dyskusji 
to wtedy się posypie lawina róŜnego rodzaju pytań, albo w swoim gronie zaczniemy 
nad tym rozmawiać na następnej komisji. 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Ja bym jednak proponowała państwu taką debatę na spotkaniu komisji w 
listopadzie bo chciałabym usłyszeć jakiś pogląd, ja mam pogląd od wewnątrz na te 
dane i na te wyniki i na wiele działań, myślę, Ŝe warto by było podyskutować.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Ja mam wniosek formalny aby przewodniczący rady wprowadził ten raport na 
najbliŜszą sesję.  
 
Przewodniczący komisji poddał powyŜszy wniosek pod głosowanie.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 7 głosami „za”.  
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Piotr Gierszewski – członek komisji  
Do tej pory była to inna praktyka, była wprowadzona na sesję jako jeden z 
punktów, nie było nad tym dyskusji ale była prezentacja przedstawiana radnym. 
Tak było przez ostatnie 4 lata.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Ale w tamtym roku juŜ nie było to wprowadzone do porządku sesji.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Fakt, Ŝe jest róŜna praktyka w rozpatrywaniu tego dokumentu świadczy o tym, Ŝe 
jest coś na rzeczy. Ja rozumiem, Ŝe w poprzednich latach pani dyrektor 
prezentowała w komunikatach informację, która jest wymagana ustawowo. 
Praktyka w tym względzie nie jest doprecyzowana w ustawie, tym niemniej tak jak 
ja rozumiem zapis ustawowy „zobowiązanie do przedstawienia informacji o 
realizacji zadań oświatowych dotyczy rady miasta, nie radnych a więc dokument 
powinien być przedstawiany organowi ingremio co pociąga za sobą debatę 
komunikat. Chciałabym  Ŝeby te wszystkie „branŜowe” zagadnienia nie były aŜ tak 
bardzo „branŜowe”, Ŝeby inni radni włączali się do dyskusji.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję, w kaŜdym razie mamy przegłosowany wniosek formalny o włączenie 
informacji do sesji.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
„Do obrad”. 
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji 
Kwestia czy będzie dyskusja czy nie to zaleŜy od przewodniczącego Rady Miasta, 
chyba Ŝe państwo chcą przegłosować wniosek o to, Ŝeby udostępnił moŜliwość 
dyskusji.  
 
Beata Wierzba – członek komisji 
Właśnie o to chodziło. 
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji 
Czyli Ŝeby była sprawa jasna, wniosek dotyczy wprowadzenia do porządku obrad 
najbliŜszej sesji „informacji o stanie realizacji oświaty” z moŜliwością dyskusji. Kto 
jest „za”? 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem powyŜszego wniosku.  
 
Za przyjęciem wniosku oddano 5 głosów „za”, przy 2 wstrzymujących się.  
 
Wniosek został przyjęty.  
 
 
     PUNKT 7 
Zajęcia wychowania fizycznego. Baza sportowa – szkolna  
i pozaszkolna. Wykorzystanie bazy sportowej przez placówki, szkoły sportowe. 
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Materiały stanowią załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Przekazałam państwu szczegółowe dane, jakie mamy sale gimnastyczne, równieŜ 
dostaliście państwo informacje zebrane na koniec roku szkolnego 2011/2012 dla 
jakich klubów udostępniane są sale gimnastyczne, dostaliście państwo równieŜ 
informację jak odpłatnie sale gimnastyczne były wykorzystywane. Zbieranie danych 
teraz we wrześniu byłoby takim dziurawym zbieraniem danych dlatego, Ŝe szkoły 
jeszcze ustalają grafik wykorzystania sal gimnastycznych i innych obiektów. Jeśli 
chodzi o boiska dostaliście państwo wykaz boisk, szczególnie tych ostatnich, które 
zostały oddane do uŜytku, razem mamy w tej chwili 40. Dostaliście państwo w tej 
chwili informację równieŜ o tym, Ŝe na kaŜdej z tych placówek działa animator 
sportu. Zajęcia z animatorem sportu realizowane są popołudniami, 
przedpołudniami szkoły wykorzystują tę bazę. TakŜe wszystkie placówki mają 
animatorów, są zatrudnieni do listopada i potem od marca czyli jest ten okres 
zimowy, który na boiskach ze sztuczna trawa nie pozwala na to, Ŝeby w okresie 
zimowym korzystać bo odśnieŜanie moŜe zniszczyć nawierzchnię. Macie państwo 
równieŜ informacje na temat zrealizowanych juŜ obiektów dotyczących placów 
zabaw w ramach radosnej szkoły. Mamy na dzisiaj ich 15. Koszt budowy to 
2 700 000 zł z tego 1 072 000 zł to są środki, które uzyskaliśmy z ministerstwa. W 
tym roku aplikowaliśmy o 4 place zabaw, myślę, Ŝe z początkiem następnego roku 
równieŜ zostaną zrealizowane. Część teŜ placów zabaw buduje DRMG, buduje je w 
standardzie „Radosnej Szkoły” więc my potem występujemy o refundację. W tym 
roku uzyskaliśmy w ten sposób refundację na 3 place zabaw.  TakŜe to jest cały 
dział dotyczący tych obiektów sportowych. Oczywiście mamy jeszcze baseny, jest 
ich 6, nic nam się nie powiększyło, szansa jest, Ŝe ten na Kokoszkach się kiedyś 
pojawi. Baseny są modernizowane na okrągło, ostatnio mamy problemy na basenie 
na Marusarzówny bo jest jakaś bakteria. JuŜ odstaliśmy środki z Wydziału 
Programów Rozwojowych na zakup inwestycyjny i zakupujemy specjalne 
urządzenie, które ma tam zniszczyć bakterie. TakŜe to są informacje na temat 
bazy. Oprócz tego  mamy we władaniu 4 boiska osiedlowe: jedno boisko na 
Michałowskiego, jedno na Subisława, Szubera. Część szkół ma równieŜ palce zabaw 
ufundowane w ramach programu miejskiego, dofinansowania stowarzyszeń i 
organizacji, które w porozumieniu z dyrektorami szkół będą budowały place zabaw. 
W tej chwili ok. ¾ szkół podstawowych ma w tej chwili place zabaw.  
 
Halina Leman – członek komisji  
Przy okazji placów zabaw chciałam zapytać bo znam dyrektorów przedszkoli, 
którym strasznie przykro, Ŝe przy szkołach podstawowych takie piękne place zabaw 
powstały… 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Ale program „Radosna szkoła” dotyczy tylko szkół.  
 
Halina Leman – członek komisji 
Czy coś się myśli o przedszkolach?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Co roku 3, 4 place zabaw przy przedszkolach są modernizowane ale juŜ w ramach 
naszych środków natomiast zaprosiłam teŜ pana przewodniczącego pana Jacka 



10 
 

Sawickiego bo mówimy równieŜ o bazie pozaszkolnej i wykorzystaniu jej. 
Korzystają z niej szkoły a potem róŜne grupy, często zorganizowane bo regulaminy 
tych boisk mówią o pewnej organizacji bo trzeba brać odpowiedzialność za 
bezpieczeństwo przebywających tam grup.   Natomiast ogromna pulę moŜliwości 
godzinowych na tych obiektach realizuje Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej. 
 
śaneta Geryk – członek komisji  
To proszę powiedzieć, bo docierają sygnały, równieŜ do radnych, Ŝe zdarzają się 
dzielnice, szkoły z orlikami, bądź place zabaw przyszkolnych, które są zamykane po 
godzinie 15:00, czy 16:00 i młodzieŜ nie ma tam wstępu. To samo jest z palcami 
zabaw przy szkołach gdzie dyrekcja szkoły mówi, Ŝe to jest na wyposaŜeniu szkoły i 
do tej godziny proszę bardzo, po tej godzinie szkoła i plac zabaw są zamykane. 
Proszę zaprzeczyć, powiedzieć, Ŝe to jest nieprawda.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
D nas dotarła jedna informacja na temat placu zabaw na Zaspie, interweniowaliśmy 
u pani dyrektor, okazało się, Ŝe plac zabaw ma wywieszony regulamin, klucz są do 
pobrania w odpowiednim miejscu ale jest warunek: dziecko na plac zabaw musi 
wejść z opiekunem, nie moŜe być samo dziecko bo mieliśmy juŜ dwa przypadki 
kiedy zgłosili się rodzice i powiedzieli, Ŝe dziecko złamało rękę i ktoś za to 
odpowiada. Jeśli chodzi o orliki były dwa przypadki kiedy zgłoszono nam, Ŝe były 
pobierane opłaty od młodzieŜy co jest skandaliczne. JuŜ interweniowaliśmy, 
natomiast jeśli gdzieś jest orlik zamykany o godz. 15:00 ta informacja powinna do 
nas dotrzeć bo tam są animatorzy sportu i nie moŜe być takich sytuacji.  
 
Jacek Sawicki – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej 
Krótko przedstawię to co się udało mniej więcej dokonać, natomiast system, który 
jest wprowadzany w Gdańsku funkcjonuje od lat z powodzeniem w Poznaniu i 
Wrocławiu, natomiast w skali kraju faktycznie to są chyba 3 miejsca, które ja 
znam. JeŜeli chodzi o otwartość zajęć oferowanych przez ośrodek to jest ta 
róŜnica, szkoła w zasadzie jest pozbawiona (…) ze względu na ubezpieczenia, na 
inne sprawy wpuszczania kogokolwiek, my statutowo i tak mamy w przepisach, Ŝe 
w naszych zajęciach mogą uczestniczyć uczniowie gdańskich szkół, natomiast są 
zajęciami środowiskowymi. Prowadzimy zajęcia równieŜ dla absolwentów, tak było  
na przykład na Olszynce i jak otworzyliśmy taką ofertę zniszczenia szkoły 
zmniejszyły się. Dzieci są ubezpieczone podczas naszych zajęć. Niestety nasza 
sytuacja finansowa jest co raz słabsza, dzieci jest co raz mniej. Co roku z naszej 
oferty w formie stałych zajęć korzysta od ok. 4 tys. w zaleŜności od finansów. W 
szczycie było 5400 dzieci i młodzieŜy od Świbna do śabianki, zajęcia prowadzimy 
tylko popołudniami i w soboty, są tu normalni nauczyciele ale są teŜ nauczyciele 
instruktorzy na umowy zlecenia z programów profilaktycznych i z programów 
trenerów osiedlowych w ok. 60 szkołach. A więc 25 dzielnic od Świbna po śabiankę 
i 60 szkół tam jesteśmy z naszą ofertą: po pierwsze sport, dzieci mają okazję 
wykazać się swoimi talentami ale to jest niewielka grupa bo 300 z 5 tys., 4 tys. 
natomiast największą grupę stanowią zajęcia sportowo – rekreacyjne czyli nie 
niosące za sobą skutków współzawodnictwa. Dla nich organizowane są osobne 
imprezy, zawody ogólno otwarte, zawody dzielnicowe, np. siatkówkę, piłkę noŜną, 
czy wspólnie z Lechią rugby. W ramach rekreacji i turystyki mamy równieŜ naukę 
pływania, to jest związane z pływaniem korekcyjnym i rehabilitacją ale poniewaŜ 
przychodziły dzieci ze skierowaniem na gimnastykę korekcyjną a nie umiały pływać, 
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to od kilku lat zastępujemy to pływanie korekcyjne nauką pływania. Jest to jedyna 
rzecz, która jest płatna ale nie u nas w ośrodku bo nasza oferta jest w 100% 
bezpłatna tylko za korzystanie z pływalni pobierają opłatę zarządcy pływalni 
według najniŜszej stawki jaka jest moŜliwa czyli karnety bądź wejściówki płaca 
rodzice, my dajemy nauczyciela, ratownika. Dzięki moŜliwości połączenia zajęć 
szkolnych z zajęciami ośrodka gdzie moŜemy równieŜ nieodpłatnie bo nauka i tak 
jest udostępniana aŜeby ja wykorzystać w pełni, przynajmniej w tych niektórych 
godzinach. Mamy naprawdę biedne dzieci, które tylko dzięki takiej nieodpłatnej 
godzinie mogą korzystać z pływalni. Mamy równieŜ pracownie turystyki ale to są 
przewaŜnie wycieczki, to jest ok. 50 do 60 wycieczek przy współpracy z róŜnymi 
instytucjami. To jest aktywna turystyka. Trzeci dział to jest rehabilitacja czyli 
gimnastyka korekcyjna prowadzona przez specjalistów i od liku lat realizowana, od 
tego roku wciągnięta w program 6-10-14, gimnastyka kompleksacyjna czyli zajęcia 
dedykowane dla dzieci z nadwagą. Takie godziny mamy na pływalniach 
przeznaczone, na tych samych zasadach co pływanie korekcyjne natomiast w 
przyszłości moŜe znalazłby się inny sposób finansowania Ŝeby te dzieci otyłe mogły 
przyjść. W 4 dzielnicach w tej chwili mamy zajęcia tylko dedykowane dzieciom 
otyłym i z nadwagą. To robimy na co dzień. Natomiast realizujemy dwa główne 
programy, to jest program profilaktyczny „śyj z pasją zdrowo i na sportowo”, to są 
właśnie te alkoholowe pieniądze.  Przez pierwsze dwa lata program funkcjonował 
dzięki pieniądzom z ministerstwa, na 5000 wniosków 500 było pozytywnie, wiadomo 
było, Ŝe przyjdzie taki moment kiedy powiedzą „dziękujemy” i tutaj gdańska 
komisja alkoholowa stanęła na wysokości zadania i cały czas kontynuujemy 
program. Drugi program to jest  program osiedlowy ale tutaj finansowanie będzie 
musiał ponieść w całości Gdańsk, w związku z tym jak przyjdą lepsze lata będziemy 
tak jak w Poznaniu, Wrocławiu próbowali tego trenera, który nie musi się zasłaniać 
dodatkowo działaniem profilaktycznym bo kaŜdy nauczyciel i matematyk i historyk i 
wuefista ma w zakresie swoich obowiązków wszelkie działania wychowawcze, 
opiekuńcze więc nie da się mówić o uczniu, o wychowanku bez profilaktyki. 
Dzieciak nie zawsze ma pieniądze i moŜliwość przyjechania do klubu trenować 
natomiast chce poznać tajniki koszykówki, siatkówki i on trener osiedlowy ma być 
na orlikach, na boiskach do dyspozycji tych grup osiedlowych. Podam nasze 
największe sukcesy z tego roku, dzieci, które u nas zaczynały to są tegoroczni 
medaliści mistrzostw świata juniorów w Barcelonie. 3 osoby są w kadrze Polski, z 
czego dwie juniorzy na mistrzostwach świata, Przemek rekordzista Polski w 
Barcelonie 4x100 metrów, 4 miejsce i Agnieszka Kaczmarczyk sztafeta 4x400 7 
miejsce na świecie  i indywidualnie startowała 400 metrów przez płotki i trzecia 
kadrowiczka juniorka młodsza. Na samych mistrzostwach Polski w lekkoatletyce 5 
medali na stadionie, nie liczę juŜ w hali. JeŜeli chodzi o smocze łodzie 3 mistrzów 
Europy powołanych do kadry narodowej, na mistrzostwach Europy byli w załodze, 
która zdobyła mistrzostwa. Ponadto sekcja pływania synchronicznego, sekcja piłki 
siatkowej, badmintona, cheerleaderek  to są sekcje niszowe, cały czas je 
promujemy. Mamy duŜo osiągnięć na arenie narodowej a robimy zawody o zasięgu 
międzynarodowym. JeŜeli chodzi o imprezy, we wszystkich miastach duŜych, 
wojewódzkich działają zarządy miejskie szkolnego związku. I tak jak u nas jest 
zarząd wojewódzki szkolnego związku, tam gdzie jest współzawodnictwo sportowe 
my w Gdańsku jako zadanie statutowe prowadzenie tego współzawodnictwa, w 
związku z tym jest to finansowane z pieniędzy edukacyjnych a w innych miastach z 
pieniędzy sportu poniewaŜ zarządy są stowarzyszeniami i korzystają z drugiej 
transzy więc ten sport obciąŜa współzawodnictwo szkół i tak zostało. Tych imprez 
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mamy ok. 600 rocznie czyli ok. 3 dziennie , 84 finały. Co roku bierze w nich udział 
14 tys. uczniów, 140 szkół, są to imprezy ogólnodostępne, to jest cały cykl, są 
imprezy cykliczne na przykład liga siatkowa od jesieni do wiosny, gdańska liga 
lekkiej atletyki tez cykl jesienno-wiosenny i cała masa turniejów w róŜnych 
dyscyplinach. Mamy ofertę równieŜ w okresie wakacji i ferii, jest to oferta dla ok. 
2000 dzieci i młodzieŜy niewyjeŜdŜającej.  
 
Regina Białousów- Dyrektor Wydziału Edukacji  
Jeśli chcieliby państwo takie sprawozdanie to wyślemy.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Bardzo dziękuję.  
 
Jacek Sawicki – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej 
Chciałbym jeszcze wspomnieć, Ŝe nie zamykamy się na nauczycieli, sami się 
szkolimy ale szkolimy tez innych nauczycieli i tylko w minionym roku szkolnym 
zorganizowaliśmy wspólnie z Polskim Związkiem Rugby szkolenie nauczycieli w 
ramach programu rugby i to się przyjmuje, legia zdobyła w tym roku medale. 
Ponadto było szkolenie dla nauczycieli w ramach smoczych łodzi, z bowlingu i po 
raz pierwszy zorganizowaliśmy konferencję metodyczną z wydaniem pierwszego 
zeszytu metodycznego z gimnastyki korekcyjnej, przyszło 50 nauczycieli. JuŜ 
jesteśmy dogadani, Ŝe w tym roku szkolnym wydajemy drugi zeszyt, który będzie 
pokazywał sporty przyjazne osobom otyłym i z nadwagą jak nordic walking, to 
prowadzimy juŜ od kilku lat.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Przedstawił pan to nam bardzo atrakcyjnie tylko, Ŝe pytanie nie było aŜ tak 
szerokie, ja chciałam zapytać, jeŜeli była grupa młodzieŜy na Osowej i ona 
chciałaby wejść na orlika, to musi najpierw przyjechać do pana organizacji, czy 
musi się zgłosić do dyrekcji Ŝeby wejść na ten teren o godz. 18:00, czy to jest 
niemoŜliwe?  
 
Jacek Sawicki – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej 
Trzeba się zgłosić do dyrektora poniewaŜ on tym zarządza.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Tylko, Ŝe dyrektora nie ma o tej porze.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Ale jest animator, który jest codziennie od 16:00 do 20:00. Na platformie będzie 
taki wykaz, w którym szkoły będą przedstawiać wolne i zajęte godziny na boiskach, 
gdzie będzie moŜna wejść i zobaczyć.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Organizacja pana dyrektora jest instytucja wiecznie uczącą się, 22 lub 23 grudnia 
gdzie wszędzie szkoły mają wolne u pana dyrektora jest co roku spotkanie rady 
pedagogicznej. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
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Wszyscy mówimy, Ŝe kochamy spot i bardzo dobrze, ale Ŝeby na tym kochaniu się 
nie skończyło bo wymaga to równieŜ i wsparcia finansowego. O tym jak tą pracę 
pan dyrektor robi dla Gdańska, dla młodzieŜy wszyscy wiemy i to jest coś co nam 
najbardziej na sercu powinno leŜeć, ten typowy, masowy sport dzieci i młodzieŜy, 
zawodowy jakoś sobie poradzi. Ale to wymaga wsparcia przede wszystkim 
finansowego. Po pierwsze proszę radnych, wiem, Ŝe to jest na chwilę obecną 
niemoŜliwe, przez 3 lata funkcjonowała baza GOKFu i mówię nie o tej bazie, która 
jest obecnie bo ona jest po prostu śmiechu warte, mieliśmy to pisane przez wiele 
lat i teraz całkowicie wypadło to nawet z marzeń, mówimy tu o tej potęŜnej sali 
gimnastycznej, o basenie i ostatnia rzecz: w półmilionowym mieście nie mamy ani 
jednego boiska z tartanem, o jakiej lekkoatletyce tu mówimy? Ten sport umiera w 
Gdańsku i dzięki pana aktywności i pana działalności i pańskich nauczycieli my 
mamy sport przez duŜe „S” bo te dzieci umieją pływać albo starają się biegać na 
tym co mają. Druga rzecz, bardzo bym prosił panie dyrektorze jeŜeli dałoby się w 
tej dokumentacji, którą dostaniemy wpisać o wnioskach dotyczących nas jako 
radnych i  wsparcia finansowego, o ile sprawozdanie tegoroczne jest imponujące to 
dochodzą do nas słuchy, Ŝe jednak tych pieniędzy z budŜetu miasta na przyszły rok 
będzie znacząco mniej. Słowo „kochamy sport” to jest trochę za mało bo jeŜeli 
będziemy ograniczać moŜliwości i zmniejszać ilości tych zajęć sportowych, o 
których pani mówi to zostanie to tylko i wyłącznie w pięknych sprawozdaniach co 
rok z mniejszą ilością dzieci biorących w nich udział. Jako radni chcielibyśmy to 
wesprzeć natomiast musimy mieć to we wnioskach i prosiłbym Ŝeby to ewentualnie 
uwzględnić a my będziemy się zastanawiać jak utrzymać przynajmniej ten sam 
poziom finansowania jaki był do tej pory bo wiem, Ŝe z wydziałem edukacji teŜ 
współpracujecie bardzo dobrze i daje bardzo wysokie noty i trzymać to, nie zwijać 
bo to jest naprawdę bardzo fajne przedsięwzięcie.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Bardzo dziękujemy panu radnemu, popieramy wszelkie inicjatywy mające na celu 
poszerzenie bazy sportowej.  
 
BoŜena Brauer – Przewodnicząca Komisji Międzyzakładowej Pracowników 
Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność” 
Jak pan dyrektor mówił w innych miastach sport podlega sportowi, to nie jest w 
ramach miasta Gdańska tym bardziej, Ŝe ciągle narzeka się na budŜet oświaty, Ŝe 
jest taki drogi itd., czy nie byłoby korzystniej, gdyby z ramienia… 
 
Jacek Sawicki – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej 
Ja nie o tym mówiłem, ten sport mały, ten, który my robimy to jest sport dzieci i 
młodzieŜy oraz sport szkolny, chodzi nam tylko o jedną kwestię współzawodnictwa 
sportowego szkół, wszędzie są zarządy miejskie jako stowarzyszenia i finansowanie 
rozgrywek u nas to zabiera ok. 200 tys. zł z budŜetu: sędziowie, opieka itd. 
systemu nie zmienimy póki nie powstanie grupa inicjatywna reaktywowania czyli 
powołania zarządu miejskiego bo to jest stowarzyszenie.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 8 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Korespondencja: 
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Korespondencję otrzymują państwo na bieŜąco mailem ale pozwolę sobie 
przypomnieć: 

• Od Zespołu Szkół Specjalnych nr 2 prosi o nadanie imienia Matki Teresy z 
Kalkuty  
 

Ustalono przesłanie pisma do Wydziału Edukacji z prośba o przeanalizowanie i 
ewentualne przygotowanie projektu uchwały.  
 

• Od Pomorskiego Kuratorium z prośbą o wytypowanie przedstawicieli Rady 
Miasta do debaty w sprawie oświaty.  

 
Wytypowano radną Jolantę Banach i radną Marię Małkowską 
 

• Od Przedszkola nr 57 przy ul. Kołobrzeskiej - zaproszenie na uroczystość 
40-lecia 
 

• Od Skarbnika Miasta Gdańska – odpowiedzi na wnioski do budŜetu 2013  
Komisji Rady Miasta    

 
• Od Wydziału Edukacji – informacja o terminie spotkania zespołu, 

mającego na celu uzupełnienie składu MłodzieŜowej Rady Miasta   
 
Następnie Przewodniczący przypomniał o kolejnym posiedzeniu Komisji  
24 października o godz. 15:15 w Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, przy 
 ul. Piekarniczej.  
 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski: 
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Ja mam pytanie dotyczące tego urlopu zdrowotnego bo juŜ dzisiaj mija termin 
odpowiedzi na interpelację, czy mogłaby pani powiedzieć jaka jest odpowiedź?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Pani radna zadała pytanie i dostała pani opinię radcy prawnego i jest opinią, na 
której ja się opieram. Poprosiliśmy radców prawnych o opinię, którą pani dostała i 
nic więcej w tej sprawie nie mamy do powiedzenia. Decyzję w sprawie urlopu 
podejmuje dyrektor placówki, my tylko… 
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Czy taką informację w odpowiedzi dostałam? Bo cały czas zostaje problem, Ŝe 
dyrektorzy szkół mówią, Ŝe dostali maila od pani dyrektor i na tej podstawie nie 
przyznają.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
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Nie, ja tego maila mogę pani przesłać, tam jest wyraźnie napisane: dyrektor 
placówki podejmuje decyzję, my tylko zwracamy uwagę, Ŝe jest taka uchwała i teŜ 
naleŜy się nad nią pochylić, natomiast to dyrektor podejmuje decyzję.  
 
BoŜena Brauer – Przewodnicząca Komisji Międzyzakładowej Pracowników 
Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność” 
Czy jeŜeli dyrektor udzieli urlopu pomimo, Ŝe tych 7 lat nie przepracował, to nie 
będzie miał Ŝadnych konsekwencji ze strony wydziału edukacji?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Nie. Jeszcze raz odpowiadam: dyrektor tak samo jak nauczyciel, jeŜeli ja bym 
wyciągała konsekwencje wobec dyrektora, to wystąpi do sądu i będzie mi próbował 
udowodnić, Ŝe on miał rację, więc generalnie rzecz biorąc mówiliśmy o jednej 
rzeczy, Ŝe jest uchwała Sądu NajwyŜszego, która zinterpretowała nasze prawo. My 
teŜ nie moŜemy dać kategorycznej informacji do dyrektorów „proszę nie dawać 
urlopu” bo my wiemy, Ŝe jest taka uchwała ale nie wiemy jaka będzie decyzja sądu 
jeśli nas poda pracownik. Nikt nie chce iść do sądu, a szkoda.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję, nie ma juŜ więcej pytań, moŜemy zamknąć posiedzenie. Widzimy się za 
tydzień.  
 
 
Na tym posiedzenie zakończono, godz. 17:25.  
 
 
      
       Przewodniczący Komisji Edukacji  
 
        Wojciech Błaszkowski  
 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 


